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Zápis ze 42. zasedání Správní rady
 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 21. 10. 2019 ve Zlíně  
 

 

Přítomni: 

Thomas Archer Bata, MA, Ing. Eva Bartoňová, PaedDr. Alena Gajdůšková, Ing. Libor Láznička, Ph.D., 

Libor Lukáš, prof. Ing. Jaromír Veber, CSc.  

 

Omluveni: prof. Eva Jiřičná, Ing. Michaela Šojdrová, doc. Jiří Volf, CSc. 

 

Za Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen UTB):  
prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.   rektor  

RNDr. Alexander Černý  kvestor 

 

 

 

Pro 42. zasedání Správní rady UTB (dále jen SR) byl navržen následující program: 

 

Program: 

 

1. Zahájení  

2. Zpráva o plnění usnesení 

3. Zpráva rektora o stavu univerzity  

4. Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB pro rok 2020 

5. Projednání Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení UTB za r. 2019 

6. Vyjádření SR ke krokům UTB vyžadujícím předchozí písemný souhlas SR (věcné břemeno) 

7. Strategické akce pro rozvoj a obnovu infrastruktury UTB (2020 – 2024) 

8. Různé 

9. Závěr 

 

 

ad 1) Zahájení 

Jednání zahájila předsedkyně SR PaedDr. Alena Gajdůšková, která přivítala všechny přítomné a 

představila navržený program, který členové odhlasovali. Ověřovatelem zápisu byl zvolen 

místopředseda SR Libor Lukáš, který souhlasil. Přítomno bylo 6 členů, takže SR byla usnášeníschopná. 

Na jednání byl pozván primátor města Zlína, který se však omluvil. 

 

ad 2) Zpráva o plnění usnesení 

Z minulého jednání nevyplynuly žádné nesplněné úkoly. SR doporučila rozvíjet na UTB výuku 

strojírenských oborů a posílit zaměření na CŽV. O obou tématech bude informovat p. rektor ve 

své prezentaci.  

 

ad 3) Zpráva rektora o stavu univerzity 

Rektor ve své prezentaci mimo jiné uvedl, že 28. 2. 2019 byla Národním akreditačním úřadem UTB 

udělena institucionální akreditace ve 4 oblastech vzdělávání a univerzita tak získala možnost schvalovat 

nové studijní programy a jmenovat mimořádné profesory. Doposud bylo uděleno 14 vnitřních akreditací 

FaME (11), FT (2) a FMK (1). Vznikla Rada pro vnitřní hodnocení, byla vydána směrnice rektora 

Hodnocení a řízení rozvoje pedagogických, tvůrčích, řídicích a dalších činností akademických a 

vědeckých pracovníků UTB, která definuje základní postupy pro hodnocení pracovní činnosti těchto 



 2 

zaměstnanců. Dále se rektor zmínil o připravovaném projektu spolupráce s Czech Academic City 

v Iráku. Informoval také o práci na zlepšování kvality stěžejních činností na UTB ve Zlíně. Dále sdělil, 

že se připravuje analýza administrativních postupů na UTB a jejich následná optimalizace, důsledná 

kontrola dodržování vnitřních předpisů a norem a zefektivnění vnitřní komunikace mezi zaměstnanci. 

V přípravě jsou projekty na podporu kulturní gramotnosti a nadání dětí, na podporu dětí a žáků se 

speciálními vzdělávacími potřebami, a mezinárodní šachové centrum UTB. V následujících dvou letech 

bude realizován projekt Tvorba programů CŽV na UTB ve Zlíně. UTB usiluje o realizaci strojírensky 

zaměřeného studijního programu, od ledna 2020 by mělo být zřízeno celoškolské Centrum 

strojírenského výzkumu.       

  

Diskuse 

Předsedkyně SR PaedDr. Gajdůšková poděkovala rektorovi za detailní vhled do činností UTB. Ocenila 

zejména systematičnost a strategický výhled do budoucna.  

 

Členové Správní rady se dotázali:   

 zda je v hodnocení vědecko-výzkumné činnosti zahrnuta vazba na mezinárodní týmy?  

Rektor: Internacionalizace je zohledněna jako speciální bonus. 

 Co je pro zaměstnance motivací pro získání „pracovních bodů“ v hodnocení a zda existují 

případné sankce?  

Rektor: Naší snahou je zaměstnance motivovat k lepším výkonům. Pokud je v některé oblasti hodnocen 

průměrně či podprůměrně, doporučí mu jeho nadřízený, aby se na danou oblast zaměřil a svůj výkon 

zlepšil.  

 zda bude v rámci CŽV v budoucnu rozvíjena a podporována činnost Univerzity třetího věku 

(U3V). 

Rektor: Na rozdíl od  CŽV je U3V financována částečně z dotačního titulu. Její rozvoj bude i nadále 

podporován.  

 

 

ad4) Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB pro rok 

2020 

Rektor seznámil SR s prioritami Strategického záměru pro rok 2020. Akademický senát schválil tento 

dokument na svém zasedání dne 15. 10. 2019.  

 

Hlasování o Usnesení č. 1/42 

Usnesení č. 1/42 

Správní rada UTB vyjádřila souhlas s Plánem realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti UTB pro rok 2020 včetně příloh 1 a 3, ve znění schváleném AS UTB dne 15. 10. 2019.  

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů SR. 

 

 

ad 5) Projednání Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení UTB za rok 2019 

Rektor seznámil SR s obsahem dodatku a zdůraznil Plán činnosti v oblasti kvality na léta let 2019-2020.  

 

Hlasování o Usnesení č. 2/42 

Usnesení č. 2/42 

Správní rada UTB projednala Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a 

s nimi souvisejících činností UTB za r. 2019, ve znění schváleném AS UTB dne 15. 10. 2019.   

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů SR. 
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ad 6) Vyjádření SR ke krokům UTB vyžadujícím předchozí písemný souhlas SR (věcné břemeno) 

SR projednala smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene – služebnosti pro Českou 

telekomunikační infrastrukturu a. s. (CETIN).  

Kvestor vysvětlil, že UTB je výlučným vlastníkem pozemku v okolí budovy U16, na němž hodlá 

společnost CETIN, a.s. realizovat stavbu (umístění podzemního komunikačního vedení veřejné 

komunikační sítě). Předmětem smlouvy o smlouvě budoucí je dohoda mezi UTB ve Zlíně a organizací 

CETIN o tom, že uzavřou vlastní smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti. Úplata za zřízení 

služebnosti je sjednána ve výši 1000 Kč. Uvedenou problematiku již projednal AS UTB dne 15. 10. 

2019 a přijal usnesení AS UTB č. 241/9.    

 

Hlasování o Usnesení č. 3/42 

Usnesení č. 3/42 

Správní rada UTB vydává předchozí písemný souhlas s uzavřením Smlouvy o smlouvě budoucí o 

zřízení služebnosti pod označením 16010-048667 RVDSL1924_M_Z_ZLIN124-ZLIN1HR_MET.  

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů SR. 

 

ad7) Strategické akce pro rozvoj a obnovu infrastruktury UTB (2020 až 2024) 

Kvestor informoval o následujících akcích:  

 

 rekonstrukce a modernizace univerzitní auly – podle návrhu architektonického studia AI – 

Design, s.r.o.   

 rekonstrukce a modernizace kolejí na ul. Štefánikově ve Zlíně (U7) – objekt po 50 letech užívání 

neodpovídá dnešním požadavkům na ubytování vysokoškoláků. Cílem je vybudovat moderní VŠ 

koleje s ubytovacími jednotkami s vlastním sociálním zařízením a kuchyňkou. Akce zařazena 

k financování z programů MŠMT, finanční spoluúčast UTB min. ve výši 40 %; plán realizace 

stavební akce je 15. 6. 2020 – 31. 8. 2021 

 generální oprava objektu U1 (Fakulta technologická) – objekt byl postaven v r. 1932, od r. 1969 

je sídlem Fakulty technologické. Prověřovací studii zpracoval Ateliér 2002, s.r.o. Byly 

zpracovány 4 varianty řešení: generální rekonstrukce, dostavba k původní části objektu, zbourání 

a výstavba repliky na stejném místě, a také výstavba nového objektu, který by byl zrcadlovým 

obrazem sousední budovy U15 - Laboratorní centrum Fakulty technologické. Přestože objekt U1 

není památkově chráněný, proběhla i jednání na památkovém ústavu. Vedení UTB dosud 

nedospělo k jednoznačnému řešení, nejvíce se však přiklání ke 4. variantě. Nyní probíhá 

závěrečné posouzení stavu objektu (zjišťuje se, zda objekt je či není v havarijním stavu).  

 

Diskuse 

Členové SR v diskusi doporučili, vzhledem ke zkušenostem s rekonstrukcemi budov v baťovském 

areálu, aby byla budova U1 zbourána a postaven nový objekt, respektující baťovský urbanizmus.   

 

Hlasování o Usnesení č. 4/42 

Usnesení č. 4/42  

Správní rada bere na vědomí informace týkající se generální rekonstrukce objektu U1 a doporučuje 

přiklonit se k variantě č. 4, t.j. k výstavbě nové budovy Fakulty technologické, dle prověřovací studie 

Ateliéru 2002.    

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů SR. 

 

Z dalšího jednání SR se po omluvě vzdálil místopředseda Ing. Libor Láznička, Ph.D.  

 

 

ad 8) Různé 
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Předsedkyně SR informovala o tom, že se podrobně seznámila s činností pěti fakult UTB a pozvala 

ostatní členy SR na návštěvu poslední fakulty – FMK. Termín bude oznámen.  

Kancléřka sdělila členům SR, že ve Výroční zprávě o činnosti UTB za rok 2018 bylo po schválení   

zjištěno, že ve sloupci C tabulky 3.4. jsou uvedeny nesprávné hodnoty. Před vytištěním výroční zprávy 

byly údaje opraveny.   

 

ad 9) Závěr 

Předsedkyně SR poděkovala za účast na jednání a pozvala členy SR k neformální diskusi o budoucím 

rozvoji UTB.  

 

 

 

 

 

 

 

PaedDr. Alena Gajdůšková       Libor Lukáš 

předsedkyně SR        místopředseda SR     

ověřovatelka zápisu       ověřovatel zápisu 

 

 

 

 

Ve Zlíně dne 22. 10. 2019 

Zapsala: Mgr. Jana Brázdilová  

 

 

       

 


